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[Ministeren for offentlige arbejder.] 
bage som øens eneste erhvervsITnùighed. 
Befolkningstallet er i dag næsten det samme 
som i 1920. 

Ser man på beskæftigelsessituationen i 
Rømø kommune og i de kommuner på 
fastlandet, som efter Rømødæmningens 
etablering kan regnes for omliggende kom- 
muner, viser der sig at være en betydelig 
ledighedsgrad for området som helhed. Den 
gennemsnitlige ledighed er for arbejds- 
mændene i disse kommuner i finansåret 
1958-59 opgjort til 17 pct., hvilket er næsten 
lige så højt som i det nordjyske område. 

Behovet for ufaglært arbejdskraft til ud- 
førelse af havnebyggeriet må d.erfor for- 
ventes at kunne dækkes af den i området 
bosiddende arbejdskraft. Anlægget af hav- 
nen vil således 홢 såvel i opførelsesperioden 
som på længere sigt 홢 kunne yde et væsent-, 
ligt bidrag til løsningen af beskæftigelses- 
problemerne i det omhandlede område. 

Da en gennemførelse af planen om byg- 
ning af en mindre statshavn på Rømø vil 
kunne medvirke til en gunstigere befolk- 
nillgs- og erhvervsmæssig udvikling i en 
stor del af Tønder amt, skal jeg herved 
anbefale lovforslaget til hurtig og velvillig 
behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om ændringer af lov 
om friskoler, ovt hjemmeundervisning samt 
om efterlønskassen for friskoler og efterskoler. 

Valgt blev: K. B. Andersen, Kaj Andre- 
sen, Dupont, Lyslwlt Hansen, Poul Hansen 
(Grenå), Hougaard, Kolbjøm, Helge Larsen, 
Gøting, Kr. Juul, Marius Buhl, Hartling, 
Skov Jørgensen, Justesen, Ellen Strange 
Petersen, Jacob Pedersen og Niels Ravn. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov /o?' Færøerne om skole- 
læger. 

Valgt, blev: Dupont, K. B. Andersen, 
Kaj Andresen, Lysholt Hansen, Hougaard, 

Kolbjøm, Astrid' Skjoldbo, Helge Larsen, 
Gøting , Johan Poulsen, Marius Buhl, Conrad 
Kofoed, Ladefoged, Peter Larsen, Hanne 
Budtz, Poul Claussen og Jacob Pedersen. 

Formanden: Da tillægsbetænkningen, over 
forslag til lov om tillæg til lov om inden- 
landsk skillemønt er omtrykt, finder jeg 
det rigtigst at udbede mig tingets sam- 
tykke til at behandle den under det næste 
punkt på dagsordenen opførte sag i dette 
møde. Hvis ingen gør indsigelse, betragter 
jeg samtykket som givet. (Ophold). Det 
er givet. 

Man gik da til: 

Tredje behandling af forslag til lov mn 
tillæg til lov om indenlandsk skillemønt. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
2813, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 369). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til for- 
handling. 

Ingen bad om ordet. 

Ændringsforslaget 

vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 

vedtoges enstemmigt med 98 stemmer; 39 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om kommunale ëjendoms- 
skatter. 

홢- (Første behandling findes i tidenden sp. 
2280, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
363). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang 
til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov vedrørende personlig skat til 
kommunen. ' , 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1695, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
377). 

Der var stillet 9 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om. 19vforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ove Hansen: I den betænkning, der fore- 
ligger fra udvalget, der behandler forslag 
til lov om ændring af lov vedrørende per- 
sonlig skat til kommunen, har man kun 
taget stilling til den del af lovforslaget, der 

vedrører personbeskatningen. De øvrige 
bestemmelser i forslaget skal ses i forbin- 
delse med lo-v-forslagene om indkomstbe- 
skatning af aktieselskaber m. v. og om 
særlig indkomstskat m. v. Disse sidstnævnte 
to lovforslag er for tiden til behandling i 
et andet udvalg, og da man må > regne med, 
at der vil gå nogen tid endnu, inden dette 
udvalg kan tilendebringe arbejdet, har 
man fundet det rigtigst, at vi færdiggør den. 
del af det foreliggende lovforslag, der ved- 
rører selve skatteligningen og skatteud- 
skrivningen. Om den del af lovforslaget, der 
angår aktieselskab sskåtten, har indenrigs- 
ministeren over for udvalget tilkendegivet, 
at han agter ved et selvstændigt lovforslag 
at genfremsætte forslagene om ændring af 
kommuneskattelovens §§ 3, 22, 29, 30 og 
33-38. ' , 

Det har under udvalgsarbejdet ikke været 
muligt at opnå enighed om det foreliggende 
lovforslag og de ændringsforslag, den højt- 
ærede indenrigsminister har stillet.1 Et  flertal, 
nemlig det radikale venstres, retsforbundets 
og socialdemokratiets medlemmer af udval- 
get, indstiller lovforslaget til vedtagelse 
med, de ændringsforslag, der er stillet af 
indenrigsministeren. Det drejer sig om æn- 
dringsforslagene nr. 1, 3 og 5-9, som jeg vil 
anbefale medlemmerne af det høje ting at 
stemme for. 

Ændringsforslag nr. 1 om, at § 2 skal 
udgå, og som hele udvalget kan tiltræde, 
홢 går ud på, at beskatningen bl. a. af statens 
ejendomme afventer det bebudede lov- 
forslag fra indenrigsministeren. 

Ændringsforslag nr. 3, der er stillet af 
indenrigsministeren og tiltrådt af et flertal 
af udvalgets medlemmer, går ud på, at køb- 
stæder med indtil 4 000 indbyggere får ad- 
gang til for et skatteår ad gangen at be-', 

; stemme, hvorvidt det skattefri personfra- 
drag skal være 4 000 kr. eller 3 000 kr. for 
forsørgere og 2 500 kr. eller 2 000 kr. for 
ikke-forsørgere. Lovforslaget lød oprinde- 
lig på, at kun byer med under 3 000 ind- 
byggere skulle have adgang til at bestemme, 
hvilke personfradrag der skulle være gæl- 
dende. Når vi fra vor side går med til at 
ændre på dette punkt, skyldes det, at der i 
enkelte kommuner kan være særlige forhold, 
der spiller ind; det har vi bl. a. erfaret ved. 
en deputation fra Rødby købstad.. Foruden 
de 20 købstæder, der har under 3 000 ind- 


